
ZÁPIS Z PRVNÍHO JEDNÁNÍ PRACOVNÍ SKUPINY IMPLEMENTACE KONCEPCE KLIENTSKY 
ORIENTOVANÉ VEŘEJNÉ SPRÁVY 2030 

16. BŘEZNA 2021 

Účastníci: 

Ing. Mgr. David Sláma, Ing. Petr Jirman, Mgr. Petr Schlesinger, Mgr. Aneta Neugebauerová, Mgr. Nikola 
Kučerová, Ing. Pavla Herejková, Ing. Pavla Marešová, PhDr. Martin Polášek, PhD., Ing. Valdemar Adamiš, 
PhDr. Věra-Karin Brázová, Dr. Richard Nikischer, Mgr. David Kocourek, Mgr. Ludmila Němcová, Ing. Jan Holický, 
MBA, Mgr. Soňa Mačejová, Marie Machálková, Mgr. et Mgr. Dominik Hrubý, František Doležal, Mgr. Ivona 
Mottlová, Mgr. Petr Valenta  

Nepřítomní:  

Mgr. Jiří Kárník, Markéta Pazdírková, Mgr. Alena Prejzová, Mgr. Andrea Volfová, Mgr. Iveta Valachová, 
Mgr. Blažena Horáková, MVDr. Ing. Dana Třísková, Ing. Vlasta Rakovičová, Mgr. Vladimír Tetur 

1.  ZAHÁJENÍ JEDNÁNÍ 

Jednání zahájil Ing. Mgr. David Sláma úvodním slovem. Ing Petr Jirman představil program jednání pracovní 
skupiny.  

2.  AKTUÁLNÍ STAV 

Ing. Petr Jirman představil harmonogram plnění Strategického rozvoje a koordinace veřejné správy a navazující 
koncepce Klientsky orientovaná veřejná správa včetně výhledu do roku 2030. Do konce roku 2030 budou 
realizovány celkem tři akční plány. Na konci každého roku bude probíhat monitoring plnění opatření a aktivit. 
Monitoring bude následně předložen RVVS. V roce 2030 se uskuteční dopadová evaluace.  

3.  HARMONOGRAM PRACÍ V ROCE 2021 

Dle koncepce Klientsky orientovaná veřejná správa 2030 by se jednání pracovní skupiny měla realizovat třikrát 
ročně. První jednání se uskutečnilo dne 16. 3. 2021. Druhé jednání je naplánováno na 8. 6. 2021 a třetí jednání 
na 19. 10. 2021. V rámci těchto jednání budou gestory jednotlivých aktivit a opatření prezentovány postupy 
v jejich realizaci. Na konci roku 2020 bude realizován monitoring plnění aktivit a opatření a sběr hodnot 
indikátorů.  

4.  JAK BUDE PROBÍHAT SBĚR DAT/MONITORING PLNĚNÍ 

Ing. Petr Jirman představil vzorový formulář, který bude zasílán za účelem sledování postupu v plnění koncepce 
Klientsky orientovaná veřejná správa 2030. Formulář bude zasílán každoročně koncem roku s žádostí o jeho 
vyplnění. Součástí bude i monitoring plnění indikátorů. Monitoring plnění bude následně předložen RVVS. 

5.  ÚKOLY VYPLÝVAJÍCÍ Z AKČNÍHO PLÁNU NA LÉTA 2021 – 2023 

V rámci tohoto bloku jednotliví gestoři krátce představili aktuální stav plnění opatření a aktivit v jejich gesci. 

Mgr. Soňa Mačejová (ÚV ČR) představila vývoj v plnění třech opatření týkajících se problematiky RIA. V rámci 
plnění opatření 2.3.1 bylo velmi pokročeno. Bylo zhodnoceno, že hodnocení RIA je již bráno velmi pozitivně 
jednotlivými resorty. V roce 2020 bylo zpracováno statistické zjišťování pro OECD, letos dojde  jeho zhodnocení 
a následně ČR obdrží od OECD doporučení, jak postupovat dále. V rámci opatření 2.3.2, tj. ukotvení ex post RIA, 



byl v únoru 2020 vložen do meziresortního připomínkového řízení návrh, jak ukotvit ex post RIA. Nicméně se 
nepodařilo do této doby vypořádat všechny připomínky na úrovni náměstků. Vzhledem k tomu, že se nejedná 
o politickou prioritu, lze předpokládat, že plnění tohoto opatření bude zpožděno. V rámci opatření 2.3.3 je 
poskytována metodická podpora zpracovatelům RIA v podobě konzultací. Tyto aktivity jsou ovlivněny současnou 
epidemiologickou situací a velkým množstvím nabízených workshopů v oblasti veřejné správy. Z toho důvodu se 
zvažuje, zda je vhodné organizovat další online workshopy. Dle aktuální situace se počítá s realizací seminářů.  

Vzhledem k tomu, že se jednání nezúčastnil žádný zástupce Ministerstva zemědělství, informace o postupu 
v naplňování opatření bude předložena později. 

Ing. Valdemar Adamiš, zástupce Ministerstva financí (MF), prezentoval postup v plnění opatření spadajících do 
gesce MF. Bylo prezentováno, že každý rok je zpracována zpráva o finančních kontrolách. Fungování pracovní 
skupiny je ovlivněno aktuální pandemickou situací, takže jsou jednání odkládána. Kompletní revize platného 
zákona o finanční kontrole bude realizována v rámci projektu financovaného z Norských fondů (Posílení řízení 
a kontroly veřejných financí). Realizace projektu byla zahájena dne 15. 3. 2021, přičemž jedním z výstupů bude 
zpracovaná analýza stávajícího stavu a návrh doporučení ke zlepšení systému řízení a kontroly veřejných financí. 

PhDr. Martin Polášek, Ph.D., zástupce Ministerstva životního prostředí (MŽP), informoval o realizaci opatření 
spadajících do gesce resortu. V rámci opatření 3.3.1 nastal problém, protože většina aktivit byla plánován 
s ohledem na připravovaný projekt, který však nebyl schválen. Naplnění aktivit proto nebude pravděpodobně 
naplňováno tak, jak je očekáváno dle akčního plánu a ve stanovených termínech. V současnosti se hledá jiné 
řešení, které by částečně toto opatření naplnilo. Nicméně se předpokládá, že bude muset být provedena revize 
opatření 3.3.1. O postupu revize bude informovat gestor v nadcházejícím období. Realizace opatření 3.3.2 
probíhá dle harmonogramu, ale bude docházet k dílčímu obsahovému posunu, způsobeným v souvislosti se 
vydanou novela zákona č. 543/2020 Sb. Zákon, kterým se mění některé zákony v souvislosti s přijetím zákona 
o odpadech a zákona o výrobcích s ukončenou životností. Tímto zákonem došlo k novelizaci zákona č. 134/2016 
Sb. o zadávání veřejných zakázek. Některé plánované aktivity v opatření již nebudou nutné, protože je částečně 
vyřešila výše zmíněná novela. Rovněž opatření 3.3.4 je realizováno dle harmonogramu, přičemž práce na analýze 
již probíhají. Nicméně MŽP rozhodlo, že analýza bude přiložena v podobě rozšíření k jinému materiálu 
zpracovanému v roce 2020, konkrétně k analýze Možnosti zahrnutí perspektivy udržitelného rozvoje do systému 
hodnocení dopadů v ČR. 

Ing. Petr Jirman informoval o aktivitách v souvislosti s pracovní skupinou analytických útvarů (PSSAÚ). Jednání 
této pracovní skupiny byla odkládána z důvodu nevyhovující epidemiologické situace. V současnosti se 
připravuje zmapování jednotlivých analytických metod, které by měly být používány v rámci veřejné správy. 

PhDr. Věra-Karin Brázová, zástupce Ministerstva pro místní rozvoj (MMR), informovala o klíčové aktivitě, která 
je realizována od roku 2020. Tato aktivita spočívá v realizaci projektu zaměřeného na podporu, rozvoj 
a strategické práce, a to na národní i lokální úrovni. V rámci realizace projektu (od 2021 do 2023) bude vytvořen 
expertní tým, který se bude podílet na realizaci řady aktivit. Jedinou aktivitou, která byla negativně ovlivněna 
současnou epidemiologickou situací, je realizace prezenčních školení úředníků. Již v rámci Strategického rámce 
rozvoje veřejné správy 2014-2020 byl vytvořen vzdělávací program Strateduka, který byl akreditován. Nicméně 
koncepčně je nutné vzdělávací program realizovat pouze prezenčně. V rámci výše zmíněného projektu se rovněž 
počítá s realizací vzdělávacích aktivit zaměřených např. na prognostické aspekty strategické práce. 

Ing. Mgr. David Sláma, zástupce Ministerstva vnitra (MV), prezentoval klíčové aktivity realizované MV. Odbor 
strategického rozvoje a koordinace veřejné správy (OSR) bude nadále realizovat prezenční školení. Nadále bude 
pokračovat soutěž Přívětivý úřad, u něhož se předpokládá modifikace, a Ceny MV za kvalitu a inovace, v rámci 
nichž se aktuálně finalizuje statut. Nadále se pokračuje s přípravou projektu s OECD (Public Governance Review), 
jehož začátek byl opakovaně posunován (realizace se předpokládá od června 2021). V souvislosti s územní 
veřejnou správou se OSR aktuálně zabývá problematikou kompetence obcí, která bude v následujícím období 



debatována s partnery. Nadále se pracuje na vytipování dalších agend vhodných ke zrušení místní příslušnosti. 
Např. se připravuje zrušení místní příslušnosti v daňové oblasti, nicméně jedná se o záležitost dlouhodobějšího 
charakteru. Pracovní skupina pro metropolitní oblasti v současné době pracuje na podrobném mapování 
vládnutí v metropolitních oblastech. Jedním z prvních finálních výstupů koncepce Klientsky orientovaná veřejná 
správa 2030 je také Analýza řízení veřejné správy ve vybraných zemích EU a světa. V rámci adresného financování 
výkonu přenesené působnosti bylo od roku 2021 výkonové financování zavedeno v agendě živnostenských úřadů 
a za aktivaci čipu na občanských průkazech. Nadále se bude pracovat na vypracování analýzy inovací ve veřejné 
správě a budou nastaveny Ceny MV za inovace ve veřejné správě. V rámci výše zmíněného projektu s OECD se 
budou realizovat školení pro vybrané zaměstnance veřejné správy za účelem posílení analytické kompetence na 
resortech. V nadcházejícím období by se měla také rozvinout debata o platformě sdílení dat pro analytickou 
práci. V současné době existuje datová platforma pro sdílení dat pouze v rámci OSR. V oblasti řízení kvality ve 
veřejné správě se v roce 2020 uskutečnila školení a byl přeložen CAF2020 do českého jazyka. Započaly rovněž 
práce na analýze aktuálního stavu komunikace, v rámci které byl rozeslán dotazník na úřady z důvodu mapování 
současné situace. Měla by být vytvořena i metodika a doporučení v oblasti komunikace úřadů s občany. 

Mgr. Jiří Kárník, zástupce odboru eGovernmentu MV se omluvil za neúčast. Informace o postupu v naplňování 
opatření bude předložena později. Nicméně realizace aktivit již byla zahájena. 

Za odbor legislativy a koordinace veřejných předpisů MV bude klíčovou aktivitou spuštění projektu eSbírka 
a eLegislativa, s budoucí provazbou na sbírkou právních předpisů územních samosprávných celků. V rámci aktivit 
ke vzdělávání úředníků byl vytvořen analytický materiál ke změnám v obecné části zákona o zvláštní způsobilosti 
(ZOZ), o změnách se bude dále jednat. Vznikají také metodiky k vybraným správním činnostem dle ZOZ. 

Mgr. Alena Prejzová, zástupce sekce pro státní službu MV, se omluvila za neúčast. Informace o postupu v realizaci 
budou poskytnuty později. 

Plnění aktivit Ministerstva práce a sociálních věcí (MPSV) probíhá ve vazbě k projektu, který se týká 
odpovědného zadávání veřejných zakázek (MŽP se soustředí na udržitelný rozvoj).   

6.  RŮZNÉ 

Ing. Petr Jirman zopakoval termíny jednání pracovních skupin – další jednání se uskuteční bude 8. 6. 2021 
a dne 19. 10. 2021, vždy od 10:00 hod. Dle aktuální epidemiologické situace se jednání uskuteční online či 
prezenčně (bude upřesněno). 

Ing. Petr Jirman požádal gestory, aby při změně zástupce gestora byl OSR nahlášen nový zástupce. 

Pan Mgr. et Mgr. Dominik Hrubý (SMS ČR – zástupce Ing. Mgr. Jana Sedláčka) se dotázal na důvod odložení 
spuštění eSbírky až na rok 2023 a uskutečnění pilotního ověření na právních předpisech územních 
samosprávných celků. Ing. Mgr. David Sláma uvedl, že modul eSbírka bude spuštěn od roku 2022 a postupně 
bude doplněn o modul eLegislativa. V současné době již dochází k překlápění právního řádu do modulu eSbírky. 
Dále také probíhá realizace analýzy obsolentních právních předpisů. Vše by mělo být do roku 2022 hotové. 

PhDr. Martin Polášek se dotázal, zda by bylo možné, až bude konsolidován seznam zúčastněných osob 
s kontaktními údaji, zda by bylo možné údaje umístit na sdílené uložiště/zaslat, aby členové skupiny měly přímé 
kontakty. Ing. Mgr. David Sláma potvrdil, že kontakty na členy pracovní skupiny budou zaslány společně se 
zápisem. 

  



7.  ZÁVĚR 

Ing. Petr Jirman ukončil jednání poděkováním účastníkům za jejich účast. 

 

 

Přílohy: 

1. Prezentace z 1. jednání pracovní skupiny 

2. Seznam členů pracovní skupiny s kontaktními údaji 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zpracovala: Mgr. Aneta Neugebauerová 

Schválil: Ing. Mgr. David Sláma 

V Praze dne 16. 3. 2021 


